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 گردهمایی متولیان اجرایی 
بخش تعاون برگزار می شود

رئیس اداره کل روابط عمومی بانک توســعه تعاون 
اعلام داشــت گردهمایی متولیــان اجرایی بخش 

تعاون برگزار می شود.
سید علی میرفخرایی رئیس اداره کل روابط عمومی 
بانک توسعه تعاون اظهار داشت: این گردهمایی با 
رویکرد توسعه تعاون، بستر ساز مشارکت مردم در 
جهش تولید با حضور مدیران ارشد معاونت تعاون 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی، اتاق تعاون، 
بانک توســعه تعــاون و صندوق ضمانت ســرمایه 
گذاری تعاون به میزبانی این بانک برگزار می شود.
وی افــزود: مقام معظم رهبــری در مقام بیانات و 
همچنین ابلاغ راهبردها و برنامه ها همواره اعتقاد 
وافــر به امر تعاون را در نظر داشــته اند، در دیدار 
اخیــر با جامعــه کار و تولید، معظم لــه تعاون را 
به عنوان مصداق مهم مشــارکت مردم در جهش 
تولید تعبیر فرمودند، متولیان اجرایی بخش تعاون 
کشور با آگاهی از نقش تعاون در تحقق شعار سال، 
برنامه ها و راهبردهــای متنوعی را مد نظر دارند، 
این گردهمایی که در سال های اخیر بی بدیل بوده 
و بــا هدف هم افزایی برای جلب مشــارکت مردم 
از طریق توســعه تعاون برگزار می شــود فرصتی 
برای طرح برنامه ها و هم اندیشــی و هم افزایی در 
راستای ارتقای اثربخشی و نقش آفرینی تعاون در 

اقتصاد ملی است.

 رئیس شعبه مرکزی 
بانک ایران زمین معرفی شد

طی مراســمی با حضور مدیران ارشــد بانک ایران 
زمین، نســرین اســکندری به عنوان رئیس شعبه 

مرکزی این بانک معرفی شد.
به گزارش روابط عمومی؛ در این مراسم عبداللهی 
ضمــن قدردانی از تــلاش های همکاران شــعبه 
مرکزی، همدلی و همبســتگی میــان کارکنان را 
عامل موثر در جهت پیشــرفت بانــک بیان کرد و 
گفت: شــرایط و موقعیت شــعبه مرکزی بســیار 
حساس و استراتژیک است و بر همین اساس رئیس 
و کارکنان شعبه باید با مشارکت و انجام کار تیمی 
بتوانند علاوه بر ایجــاد اعتماد، به بهترین نحوه به 
مشتریان خدمت رسانی کنند.وی شعبه مرکزی را 
الگوی سایر شــعب خواند و افزود: همکاران ما در 
شعبه مرکزی باید با تلاش مضاعف و برنامه ریزی 
دقیق در جهت افزایش رضایت مندی مشــتریان و 
رفع نیاز آنها بکوشــند و الگوی مناسبی برای همه 
همکاران بانک ایــران زمین باشــند.عبداللهی بر 
حرکت به سمت پیشــرفت و تحقق اهداف تعیین 
شــده تاکید کرد و گفت: با توجه بــه بازار رقابتی 
کنونی، شــعب با رقابت ســالم در جهت پیشرفت 
شعبه و منطقه خود تلاش کنند و بانک را همانند 
گذشته در جایگاه مطلوب خود حفظ کنند.در این 
مراسم عضو هیأت سرپرســتی، مدیر امور سرمایه 
انسانی، مدیر امور شعب، مدیر امور حراست، مدیر 
امــور روابط عمومی، رئیــس اداره دبیرخانه هیأت 
مدیره، رئیس اداره هماهنگی مناطق و مدیر منطقه 

شرق تهران بانک ایران زمین حضور داشتند.

 نقش آفرینی بانک ملی ایران 
در ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی 

ارزشمند است
مرتضــی آقاتهرانــی، رئیس کمیســیون فرهنگی 
مجلس شورای اسلامي از حمایت بانک ملی ایران 
از سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 

قدردانی کرد.
مرتضــی آقاتهرانــی، رئیس کمیســیون فرهنگی 
مجلس شــورای اســلامي با حضور در نمایشــگاه 
بین المللی کتاب تهــران گفت: کتاب یک واقعیت 
جهانی اســت و منحصر به ایران یا تنها یک کشور 
نیســت،  اگر با کتاب آشــنا شــویم با عالم آشنا 
شــده ایم.وی در ادامه افزود: برترین معجزه پیامبر 
اکرم)ص( که عالی ترین پیامبر هستند کتاب است 
و این یک ارزش اســت که باید به آن افتخار کرد.
رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
با قدردانی از زحمات عوامل بانک ملی ایران اذعان 
کرد: حضور بانک ملی  ایران به عنوان حامی در سی 
وپنجمین نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران اقدام 
شایسته ایســت و بســیار مهم و ارزشمند است که 
یک نظام اقتصادی خود را در امور فرهنگی به ویژه 
ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی مسئول می داند و 

در رشد و ارتقا آن نقش آفرینی می کند.

 افتتاح پروژه های ارتباطی ایرانسل
 با حضور رئیس جمهور 

به مناسبت روز جهانی ارتباطات
۶ قرارداد »خرید تجهیزات بومی اولویت دار شبکه 
ملی اطلاعات و توســعه صادرات« بین ایرانسل و 
تأمین کننــدگان داخلــی، امروز بــا حضور آنلاین 

رئیس جمهوری امضا شد.
افتتــاح هفتادویکمین ســایت 5G ایرانســل در 
اســتان البرز و بهره برداری از دو ســایت ارتباطی 
روستایی ایرانسل در استان های کرمان و کردستان، 
دیگر پروژه های ایرانســل بودند که در آستانه روز 
جهانی ارتباطــات و جامعه اطلاعاتــی، در حضور 
رئیس جمهــوری افتتاح شــدند. ۲۵ اردیبهشــت 
۱۴۰۳، نشســت نظارت ســتاد وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعــات، به ریاســت رئیس جمهوری و با 
حضور وزیــر ارتباطــات و فناوری اطلاعات، اهالی 
رسانه و... و با حضور آنلاین دکتر بیژن عباسی آرند 
مدیرعامل ایرانســل، در عمارت کلاه فرنگی وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، برگزار شــد و طی این 
نشست، پروژه های مهم ارتباطی کشور افتتاح شدند.

گزارشاخبـــار

در حالی مســئله حقوق کارگران همچنان از مسائل اصلی 
اقتصاد کشــور است، عضو شــورای عالی کار گفت: قانون 
کار، حداقل دســتمزد را مشخص می کند برای اینکه هیچ 
کارفرمایی از آن تخطی نکند؛ متاسفانه در حال حاضر این 

حداقل دستمزد عرفی برای پرداخت حقوق شده است.
به گزارش مهر، ماده ۴۱ قانون کار می گوید »شورای عالی 
کار همه ســاله موظف اســت، میزان حداقل مزد کارگران 
را برای نقاط مختلف کشــور یا صنایع مختلف با توجه به 
معیارهای درصد تورم و تأمین معیشت خانوار تعیین کند«.
محســن باقری، نماینده جامعه کارگری در شــورای عالی 
کار درباره سبد معیشــت که مبنا تعیین حداقل دستمزد 
کارگران اســت، به مهر گفت: سبد معیشت شامل اقلامی 
است که باید نظر شــریک اجتماعی این جامعه هدف که 
کارگــران هســتند، در آن لحاظ شــود. وی افزود: وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی بر اساس قانون مکلف 
اســت که نظر نمایندگان کارگری را درباره سبد معیشت 
جویا شــود.وی با بیان اینکه هر تصمیمی که قرار اســت 
گرفته شــود مشــارکت ذی نفعان آن جامعــه باید جلب 
شــود، عنوان کرد: متأســفانه وزارت بهداشت برای تعیین 
سبد معیشت برای تعیین حداقل دستمزد ۱۴۰۳ اقداماتی 

داشت که مورد تأیید نمایندگان جامعه کارگری نبود.
باقری در پاسخ به این پرسش که چرا برای جامعه کارگری 
حداقل ها در نظر گرفته می شود، گفت: قانون کار، حداقل 
ملی را مشــخص می کند برای اینکه هیچ کارفرمایی از آن 
تخطی نکند؛ ولی متأسفانه در حال حاضر این حداقل شده 
عرف و پرداخت می شــود؛ به این ترتیــب دیگر حداقل و 
حداکثری وجود ندارد، اشــتباه مصطلحی که در کشــور 
رواج پیدا کرده اســت. وی اضافه کرد: هنگامی که حداقل 
دستمزد تعیین می شــود تصور این است که همین رقمی 
اســت که باید به کارگران پرداخت شود در حالی که مبلغ 
تعیین شــده کف قیمت است. در این راســتا کارگاه های 
بالای ۵۰ نفر مکلف هســتند که طــرح توانمندی را اجرا 
کننــد و قانون برای کارگاه های کمتــر از ۵۰ نفر تکلیفی 
نگذاشــته اســت. ماده ۴۷ قانون کار گفته برای بهره وری 
نیروی کار و مشــارکت کارگران در سود تولید باید بخشی 
از سود به کارگر داده شود. همچنین در ماده ۴۹ به طبقه 
بندی مشــاغل اشاره کرده و این درست نیست که کارفرما 
همین حداقل را به عنوان دســتمزد تلقی کرده و افزایشی 
ندهد. باقری با اشــاره به وظیفه شــورای عالی کار گفت: 

وظیفه شــورا تعیین حد و مرز دستمزد کارگران است در 
واقع خط قرمزی اســت که هر کــس پایین تر از این عدد 
پرداخت کند مشــمول برخورد قانونی و جریمه می شــود. 
متأســفانه این خط قرمز عنوان مرز به عنوان حقوق تلقی 
شده و حتی دانش آموختگان دانشگاهی با داشتن مدرک 
دکتری کــه جذب کارگاه ها می شــوند بــا همین عدد و 

دستمزد مشغول کار می شوند.
عضــو هیأت مدیره کانون هماهنگی شــوراهای اســلامی 
کار با اشــاره به معضل دیگر جامعه کارگری یادآور شــد: 
اســتیلای قراردادهای موقت بر رســمی و رسمی زدایی 
کردن قراردادها ســبب شــده تا یک کارگر با ۲۹ ســال 
سابقه در شرف بازنشستگی، همان حداقل را بگیرد. سابقه 
تحصیلات، کوشش ها فکری، جسمی و روحی و همچنین 
آلودگی هــای محیطــی هیچیــک، تأثیری در دســتمزد 
کارگران ندارد؛ به نوعی یک اشتباه و رویه غیرقانونی عرف 
شــده اســت. نماینده جامعه کارگری در شورای عالی کار 
درباره اقلام سبد معیشت گفت: کالاهای آمده در این سبد 
بر اســاس مطالعات انستیتو تغذیه ایران است، این اقلام و 
مصرف روزانه آن شامل ۳۱۰ گرم نان، ۲۹۰ گرم ماکارونی، 

برنج، حبوبات، میوه ها، روغن، قند و شکر است.
باقری توضیح داد: وزارت بهداشــت بــرای تعیین حداقل 
دستمزد امسال جدولی ارائه داده بود که نمایندگان جامعه 
کارگری در شــورای عالی کار اجازه اجرایی شــدن آن را 

ندادنــد زیرا اجحاف در حق کارگران بود. وی با بیان اینکه 
این جدول در ســایت وزارت بهداشت منتشر نشده است، 
اظهار کرد: نمایندگان جامعه کارگری اعلام کردند جدول 
چون هنوز در ســایت وزارت بهداشت منتشر نشده از نظر 
نمایندگان کارگری رسمیت ندارد؛ اما وزارت بهداشت طی 

نامه ای آن را به وزارت کار ابلاغ کرده بود.
وی در توضیح این سبد گفت: آخرین سبد معیشت وزارت 
بهداشــت مربوط به سال ۱۳۹۲ بوده که در سال ۱۳۹۵ از 
سوی شرکای اجتماعی شورای عالی کار روی اعداد و ارقام 
آن توافق شد. به عنوان مثال، چای از سبد معیشت خانوار 
حذف شــد یا مصرف روزانه نان از ۳۲۰ گرم پیشــنهادی 
وزارت بهداشت به ۳۱۰ گرم در وزارت کار تقلیل پیدا کرد. 

بنابراین در این سال بر سر اقلام و ارقام آن توافق شد.
وی ادامه داد: در ســبد جدید که از سوی وزارت بهداشت 
اعلام شــده بود مبنا آن بر اســاس مصارف خانوارها تهیه 
شــده بود. یعنی برآورد شده گوشــت مصرفی خانوارهای 
کشــور پایین آمده در نتیجه مصرف روزانه گوشــت قرمز 
از ۴۸ گرم به ۳۸ گرم کاهش یافته که باید اعمال شــود؛ 
این در حالی اســت که کاهش قدرت خرید مردم و ضعف 
اقتصادی خانوارها منجر به این امر شــده و خودخواســته 
نبوده است. وی بیان کرد: مبنای این سهمیه بندی میزان 
مصــرف مردم بوده بــدون اینکه توجه شــود دلیل اصلی 
کاهش مصرف چه بوده اســت. این برای برنج و سایر اقلام 

نیــز صدق می کند و مصرف روزانه انواع میوه با کاهش ۸۰ 
گــرم به ۲۰۰ گــرم تقلیل یافته بود. همچنین بر اســاس 
استدلالی که انســتیتو تغذیه دارد این تعدیل در راستای 
اضافه وزن افراد و ســلامت آنها نیز بوده اســت. البته در 
این جدول حجم مصرفی روغن کم نشده و همان ۳۵ گرم 
باقی مانده اســت.وی ادامه داد: پیشــنهاد دادیم از حجم 
مصرفی قند و شــکر کم و به جای آن میوه های خشــک 
مانند توت، کشــمش و انجیر اضافه شــود. ولی این موارد 
در سبد نمود ندارد. یا اگر از حبوبات کم می شود به مغزها 
اضافه نمی شــود. چالش نمایندگان جامعه کارگری امسال 

در شورای عالی کار بر سر این مسائل بود.
باقری در ادامه سخنان خود با اشاره به سبد معیشت جهانی 
عنوان کرد: در سبدهای جهانی که ما در جلسه کمیته مزد 
ارائه کردیم گوشت ســفید شامل گوشت ماکیان و آبزیان 
می شود در حالی که در ســبد معیشت پیشنهادی وزارت 
بهداشت فقط گوشــت مرغ لحاظ شده است. کارشناسانی 
که این ســبد را تهیه کرده بودند نمی توانستند از آن دفاع 
کنند. اســتدلال ها علمی و برخوردها منطقی نبود. برخی 
می خواســتند از این فضا سوءاستفاده کرده و سبد را ارزان 

کنند که نمایندگان جامعه کارگری اجازه ندادند.
باقری درباره محول شــدن تصمیم گیری حداقل دســتمزد 
کارگران به مجلس شورای اسلامی گفت: وزیر کار برای اینکه 
صورت مساله را پاک کند چنین مساله را اعلام کرد. پرسش 
این است که آیا امروز که تعیین دستمزد کارمندان دولتی بر 
اساس مصوبه مجلس است این قشر وضعیت خوبی دارند؟ این 
حرکــت در واقع فرار رو به جلــو بوده و برای اینکه از حقایق 
اقتصادی جامعه کارگری فرار شــود این موضوع مطرح شد. 
ضمن اینکه مجلس صلاحیت این امر را ندارد، اینکه در تعیین 
بودجه خانوارهای کارگری بخش خصوصی نظر بدهد.وی با 
بیان اینکه ایــن امر باید در یک توافق و ترازی بین دو طرف 
اتفاق بیفتد، گفت: تاکید است کارگر و کارفرما با یکدیگر توافق 
کنند. حال چون در سطح ملی تمام کارگران نمی توانند با تمام 
کارفرماها توافق کنند نمایندگان دو گروه در سطح ملی چانه 
زنی می کنند و این ترازی را بین دو گروه رقم می زنند. سپس 
تعیین دستمزد اتفاق می افتد. اما اینکه به یک نهاد داده شود 
یا فردی بیرون مجموعه، دســتوری برای سرمایه گذار بخش 
خصوصی و بدون توافق دو جانبه و ساختار چانه زنی تصمیمی 
گرفته شود راه به بیراهه است. مسؤولیت مجلس قانون گذاری 

است و نمی تواند در اجرا دخالت کند.

چرا حداقل دستمزد تعیین می شود؟

مجید عشــقی، رئیس ســازمان بــورس و اوراق بهادار، 
بازار سرمایه را یکی از مســیرهای تحقق شعار»جهش 
تولید با مشــارکت مردم« ذکر کرد و بیان داشت: یکی 
از هدف گذاری های مهم ســازمان بورس و اوراق بهادار 
در ســال جاری، افزایش دو برابری تامین مالی به شرط 
بهبود وضعیت بازار ســرمایه و اعمال حمایت های دولت 

در این بازار است.  
مجیــد عشــقی، در آئیــن افتتاحیه دومیــن همایش 
بین المللی معرفی فرصت های ســرمایه گذاری اســتان 
»کرمان آیدکس ۲۰۲۴« گفت: هدف از برگزاری چنین 
رویدادهایی، آشــنایی بیشتر سرمایه گذاران با بنگاه های 
اقتصادی و ابزارهای بازار ســرمایه و تامین مالی است. 
در سفرهای قبلی به استان کرمان، به صورت ویژه چند 
مورد هدف گذاری شد که امیدواریم به نتایج خوبی دست 
یابیم. وی با اشاره به تلاش های صورت گرفته در جهت 
ارتقای سواد مالی در استان کرمان افزود: سازمان بورس 
و اوراق بهادار آمادگی دارد، ظرفیت های بازار ســرمایه 
را در راستای گســترش ارتقای سواد مالی دانشگاه ها و 

بنگاه های اقتصادی در استان کرمان به کار گیرد.
عشقی، بازار ســرمایه را یکی از مسیرهای تحقق شعار 
ســال »جهش تولید با مشارکت مردم« ذکر کرد و بیان 
داشــت: با وجود چالش های موجود در بازار سرمایه اما 
اقدامات قابــل توجهی دربخش هــای مختلف از جمله 
تامین مالی صورت گرفت. به عنوان مثال؛ در زمینه سود 
آوری صنایع سال گذشــته قریب به ۸۰۰ هزار میلیارد 
تومــان تامین مالی بــرای بخش خصوصــی و دولتی، 
حدود ۴۰۰ همت افزایش ســرمایه و ۳۱۲ همت تامین 
مالی دولت انجام شــد. همچنین تامین مالی جمعی و 
تأســیس شرکت سهامی عام پروژه از دیگر اقداماتی بود 
که عملیاتی شــد.وی، افزایش دو برابری تامین مالی را 

یکــی از هدف گذاری های مهم ســازمان بورس و اوراق 
بهادار در سال جاری ذکر کرد و افزود: در صورت بهبود 
وضعیت بازار ســرمایه، رفع چالش های موجود و اعمال 
حمایت های دولتی، تامین مالی در سال جاری نسبت به 

سال ۱۴۰۲ افزایش خواهد یافت.
عشقی، با بیان این که بازار سرمایه از ظرفیت های قابل 
توجهی برخوردار اســت، گفت: فضای حاکــم در بازار 
سرمایه زیبنده این بازار نیست بنابراین، برگزاری چنین 
رویدادهایی با حضور مقامات و فعالان اقتصادی موجب 
می شود، علاوه بر آشــنایی با ظرفیت های بازار سرمایه، 
تصویر مناســبی از این بازار ارائه دهیم. وی در ادامه با 
اشــاره به اقدامات ســازمان بورس و اوراق بهادار افزود: 
تشکیل شرکت های ســهامی عام پروژه در حوزه صنایع 
فلزی از دیگر اقداماتی اســت کــه تمهیدات لازم برای 
پذیره نویســی آن انجام شــده و در مراحل پایانی است. 
همچنین، تا سال گذشته تامین مالی جمعی به صورت 
پایلوت صورت می گرفت اما در سال جاری میزان تامین 

مالی جمعی، با افزایش دو برابری روبرو شده است.
وی، تامین مالی شــرکت های کوچک و متوسط را یکی 
دیگر از رویکردهای مهم سازمان بورس برشمرد واظهار 
داشت: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده هدف ما این 
اســت که در صورت بهبود وضعیت بازار سرمایه و رفع 
چالش های موجود، دامنه تامین مالی این شرکت ها را در 
سال جاری به ۴ تا ۵ برابر افزایش دهیم.رئیس سازمان 
بــورس و اوراق بهادار در پایان از آمادگی این ســازمان 
برای صدور مجوز ســکوی تامین مالی جمعی در استان 
کرمان خبر داد و تصریح کرد: برای پذیرش شرکت های 
جدید نیز اقدامــات قابل توجهی صورت گرفته که امید 
مــی رود درآینده ای نزدیک این شــرکت ها در بورس و 

فرابورس پذیرش شوند.

افزایش دو برابری تامین مالی در سال ۱۴۰۳
رئیس مرکز مکانیزاســیون و صنایع کشــاورزی وزارت 
جهــاد کشــاورزی با بیــان اینکــه ظرفیــت کارخانه 
تراکتورســازی ایران ۲۵ هزار نفر اســت گفت: تقاضای 
انباشــته برای خریــد تراکتور در کشــور وجود دارد به 

طوری که ۷۰ هزار نفر در صف خرید تراکتور هستند.
به گــزارش تســنیم کریــم ذوالفقاری رئیــس مرکز 
مکانیزاسیون و صنایع کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی 
در نشست خبری اظهار داشت: با وجود اینکه تراکتور و 
کمباین ها پلاک دار شــده اند اما هنوز برای آنها کارت 
ســوخت صادر نشده است و با مشــکلاتی برای تامین 

سوخت مکفی کشاورزان مواجه هستیم.
وی افزود: شاهد هستیم که اخیرا نیز به خاطر برخورد با 
قاچاق سوخت سهمیه گازوئیل کشاورزان کاهش یافته 
اســت به طوری که در برخی اســتان سهمیه تراکتور و 

کمباین ها تا ۳۵ درصد کاهش یافته است.
رئیس مرکز مکانیزاســیون و صنایع کشــاورزی وزارت 
جهاد کشــاورزی ادامه داد:در صورتی که کارت سوخت 
برای تراکتور و کمباین صادر شــود ســهمیه دقیق آنها 
نیز مشخص می شــود. وی با بیان اینکه صنایع تبدیلی 
و تکمیلی هزینه بر اما ســودآور است، تصریح کرد: یعنی 
واحــد زیاندهی در این بخش نداریم و علت توســعه و 

ترویج صنایع تکمیلی هم همین است.
ذوالفقــاری گفــت: حــدود ۳۵۰ هزار میلیــارد تومان 
پروژه صنایــع تبدیلی و تکمیلی در بخش کشــاورزی 
در حال اجرا اســت. بیش از ۹۰ درصد این عدد توسط 
ســرمایه گذاران بخش خصوصی انجام شده است. ما نیز 
تلاش می کنیم  موانع را از جلوی پای ســرمایه گذاران 

برداریم.
وی در بخــش دیگــری از صحبت هایــش به پرداخت 
تســهیلات به صنایع تکمیلی و تبدیلی نیز اشــاره کرد 

و اظهار داشــت: از پرداخت تسهیلات توسط بانک ها در 
بخش کشاورزی خصوصا مکانیزاسیون و صنایع تبدیلی 
گله مند هســتیم. بر اساس قانون باید ۱۵ درصد از تمام 
منابــع بانک های غیــر تخصصی به بخش کشــاورزی 
اختصــاص یابد اما تنها بانک کشــاورزی همکاری های 
لازم را دارد.ذوالفقــاری با بیان اینکه نیازمند ۱۰ همت 
برای صنایع تبدیلی هستیم گفت: در حوزه مکانیزاسیون 
کشــاورزی خط اعتباری ایجاد شده است. ۵همت رقم 
مصوب آن است و قرار است هرماه ۱۰درصد آن از محل 

داخلی بانک ها پرداخت شود.
وی افــرود: نیازمند خط اعتبــاری  هزارمیلیارد تومان 
برای صنایع تبدیلی و تکمیلی هســتیم که پیگیری ها 
و مکاتبات لازم نیز در این بخش انجام شده است.رئیس 
مرکز مکانیزاســیون و صنایع کشــاورزی وزارت جهاد 
کشاورزی در پاســخ به سوال خبرگزاری تسنیم با بیان 
اینکه ظرفیت کارخانه تراکتورســازی ایران ۲۵ هزار نفر 
است گفت: تقاضای انباشت برای خرید تراکتور در کشور 
وجــود دارد به طوری که ۷۰ هزار نفــر در صف خرید 
تراکتور هســتند.ذوالفقاری افزود:متولی تولید و تامین 
ماشین های کشاورزی دفتر ماشین های کشاورزی وزارت 
صمت است و وزارت جهاد کشاورزی تنها میزان تراکتور 

و کمباین مورد نیاز را اعلام می کند.
وی با اشاره به فرســودگی ناوگان کشاورزی، گفت: در 
حوزه تراکتــور ۵۵ درصد و در حوزه کمباین ۶۰ درصد 
فرسودگی داریم و نیاز است که تراکتور و کمباین جدید 
وارد مزارع شــود. ۲۰ هزار دستگاه کمباین غلات داریم 
که ۱۲ هزار کمباین آن فرســوده است.به گفته وی در 
حال حاضر یک شرکت تراکتورسازی بیش از ۹۰ درصد 
نیاز بازار را تامین  می کند و چندین شــرکت هم وجود  

دارد که تیراژ بسیار  محدودی دارند.

۷۰ هزار کشاورز در صف خرید تراکتور

پیش بینی خودکفایی در تولید گندم
معاون وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به خودکفایی کشور در تولید گندم در سال 
جاری گفت: می توانیم اعــلام می کنیم که با توکل به خدا و تلاش دولتمردان 

امسال نیازی به واردات نخواهیم داشت.
علیرضا مهاجر معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: گندم قوت لایموت مردم ایران 
است و وابستگی بســیاری در بین مردم نسبت به این محصول کشاورزی وجود 
دارد. وی افزود: کشور ما در جنگ جهانی سابقه خباثت غربی ها و قطحی بزرگ 
را در خصــوص گندم تجربه کرده و در دوران کرونا و مســایل دیگر نیز شــاهد 

همین رویکرد غربی ها نسبت به کشورهای مختلف شاهد بودیم.

معاون امور زراعت وزارت جهاد کشــاورزی یادآورشــد: امام راحل و مقام معظم 
رهبری تاکید بســیاری بر خودکفایی این کالای اساسی کشور داشته اند و روی 
این رویکرد نیز تلاش بســیاری انجام شده اســت. وی گفت: متاسفانه از دوران 
قاجار و پهلوی فرهنگ واردات در کشــور ما رخنه کرده اســت و پس از انقلاب 
نیــز برخی افراد همه چیز را مبتنــی بر واردات می کنند. برخی تصور می کنند 
که واردات گندم ارزان تر از تولید داخل است ولی این نسبت به دلیل یارانه ای 

است که در حوزه ارزی به بیگانگان اعطا می کنند.
مهاجر یادآورشــد: پس از تحریــم ها و جنگ روســیه و اوکراین خلا جدی در 
این حوزه حس شــد و دولتمردان متوجه شــدند که چاره ای جز خودکفایی در 
این حوزه وجود ندارد.ســال ۱۴۰۰ تصمیم به خودکفایی گرفتیم تا امســال به 

خودکفایی برسیم. از چهار و نیم میلیون تن سال اول هدف میزان خرید گندم نان 
در سال گذشته به ده و نیم میلیون رسید و امسال نیز به هدف اصلی خودکفایی 
بیش از یازده میلیون تن خواهیم رسید. معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی 
یادآورشــد: چهار عامل تغذیه و تامین سموم و خرید گندم و ترتیباتی که در این 
حوزه اتخاذ شــد به رســیدن به این رقم از تولید کمک کرد.وی گفت: نظریات 
مختلفی در کشــور ما در حوزه کشــت گندم وجود داشت و تحولات اخیر ثابت 
کرد که کشورها بر همین اســاس ما را وادار به تصمیمات استراتژیک می کنند. 
در همین رابطه مقام معظم رهبری و دولتمردان تاکیدات بسیاری بر روی تامین 
منابع استراتژیک کشور دارند. امروز می توانیم اعلام می کنیم که با توکل به خدا 

و تلاش دولتمردان امسال نیازی به واردات نخواهیم داشت.

رئیس ســازمان ملی اســتاندارد گفت: با عضویت ایــران در اتحادیه بین المللی 
اعتبارسنجی آزمایشــگاه ها )آیلک( درآمد ۲۰ میلیارد دلاری برای اقتصاد ایران 

در پایان سال مالی خواهیم داشت.
آقــای مهدی اســلام پناه رئیس ســازمان ملی اســتاندارد با بیــان این مطلب 
افزود:اگــر بخواهیم اهمیت ایــن عضویت بین المللی را بــا دیگر عضویت ها در 
ایران مقایسه کنیم مثلًا در حوزه آموزشی مانند عضویت ایران در یونسکو است.
وی افــزود: در ایــن نظام اقتصادی که ما در آن مشــغول کار هســتیم اعتماد، 
رکــن اساســی روابط تجــاری در داخل و خارج از کشــور اســت و آنچه که تا 
هفته های گذشته گفته می شــد؛ عضویت ایران در اتحادیه تایید صلاحیت آسیا 
- اقیانوســیه )آیپک( بود و امروز عضویت جمهوری اســلامی ایران در اتحادیه 

 بین المللی اعتبارســنجی آزمایشگاه ها به رسمیت شناخته شد و این اتفاق بسیار 
شیرین و بزرگی است.

 رئیس ســازمان ملی اســتاندارد گفت: این اتفاقات شــیرین باید بزرگ شود تا 
امید و ایمان را در دل فعالان اقتصادی و کســانی که می خواهند جهش تولید را 
رقم بزنند به وجود بیاید و باور ما این اســت که همین اتفاق به تنهایی می تواند 

وســعت به اقتصاد کشــور بدهد.به گفته اســلام پناه برآورد تغییرات و تاثیرات 
پذیــری عضویت جهانی ایران تقریباً درآمد ۲۰ میلیارد دلاری را در پایان ســال 
مالی در اقتصاد ایران خواهد داشــت و انتظار من این است که فعالان اقتصادی 
در اتاق بازرگانی ایران و تهران و ســایر اتاق های کشــور این ماموریت بزرگ را 

عهده دار باشند.
وی تاکید کرد: از تشــکل های بخش خصوصی و مرکز ملی تایید صلاحیت ایران 
که همت خود را برای تحقق این عضویت پس از ۳۰ ســال به کار بســتند تشکر 
می کنــم و اراده دولت ســیزدهم بــر تحقق این موضوع رقم خــورد چرا که در 
دولت های گذشته با اینکه می گفتند روابطشان با دنیا خوب است، اما نتوانستند 

به این مهم دست یابند.

 توجیه سازمان ملی استاندارد از عضویت ایران 
در اتحادیه جهانی اعتبارسنجی آزمایشگاه ها

درآمد ۲۰ میلیارد دلاری 


